
 

 

 

Referat fra LASS styrelsesmøde  

Mandag d. 30/10 kl. 19.30 Gråsten Lokalhistoriske Arkiv 

Tilstede: Anker, Nels, Bodil, Hanne N.(referent). Afbud fra Hanne C. og Birgitte 

 

1 Siden sidst 

SKLA har holdt møde, besluttet at få hands on introduktion til appen GuideU, 

mødet afholdes d. 7.11. kl 16-1730 på kasernen i Sønderborg, med fortælling ved 

Nikolaj Kirk, som er ansvarlig for udvikling af appen. Gråsten arkiv har holdt 

temaaften med emnet gartnerier, frugtplantager. Stor deltagelse og mange 

informationer til arkivet. Deltager i arkivets dag d. 11.11. Efterårsmøde med 

historiker Carsten Porskrog Rasmussen om Gråsten slot og gods d. 16.11. Her 

udleveres også årsmødet. SKLAs kurser deles nu med Tønder og Aabenraa 

arkivsamvirker. 

Christiansfeld har udgivet årskalender med tema børnehaver og skoler, pris 60 

kr., for at fastholde prisen er der nu annoncer i.  Den årlige udflugt for 

arkivmedarbejderne i Kolding kommune gik i år til Maltfabrikken i Ebeltoft.  

Brødremenighedens 250 års jubilæum er blevet markeret med udstillinger, hele 

november er præget af jubilæet. GuideU appens udvikler har været på besøg i 

Christiansfeld, han har interviewet forskellige medarbejdere, som hver har fortalt 

en historie til appen. 

Vejen arkivråd har ansøgt Veluxfonden om scanner, der kan scanne store 

formater/kort. Hvis den bevilges, placeres den i Vejen. Arkiverne i Kolding vil også 

kunne bruge den. Arbejder på at få overblik over, hvad der findes af maskiner til 

arkivarbejde i området. På museet i Sønderskov er strukturændring på vej, man 

arbejder med at få en professionel bestyrelse, med en venneforening. Arkivrådet 

har holdt møder med bestyrelsen om samarbejde om bl.a. arrangementer. 

Årsskrift for den gamle Rødding kommune er på vej, laves af selvkørende team.  

 

2 Foredrag med Bent Vedsted Rønne september - oktober. Opsamling.  

Foredraget om kommunale arkiver blev afholdt i alle de sønderjyske kommuner, 

på nær Aabenraa. Der var ikke nok tilmeldte i Aabenraa, de blev henvist til et af 

de andre steder. I alt 50 personer deltog. Indholdet var relevant. Slides fra 

foredraget udsendes senere til de arkiver, der har deltaget, sammen med en kort 

introduktion. (Hanne N. og Hanne C.) Denne introduktion kommer også i 



nyhedsbrevet.  

 

3 Status økonomi 

Status pt. 30871, 54 kr. på kontoen. Der er rykket tre gange angående restance 

på kontingentet. Mailadresser har været forkerte, og der er problemer med 

gmail. Antallet af restancer er dalet meget, bestyrelsesmedlemmerne henvender 

sig til de pågældende, fordelt efter område. I nyhedsbrevet meldes ud, at man 

beder arkiverne fortælle, hvis man skifter kasserer/får ny mail. (Highlightes). 

 

4 Hjemmeside / kommunikation 

Oversigt over besøgende på hjemmesiden viser, at antal besøgende pr. dag 

toppede i juli, siden gået lidt ned. Gennemsnittet er 20 pr. dag.  

 

5 Henvendelse til Arkiverne angående form og indhold for afholdelse årsmøder. 

Forslag om datoer og tidspunkt for årsmødet. 

Anker har lavet et oplæg, som blev diskuteret. Vedtaget, at det både sendes ud til 

hvert enkelt arkiv og bringes i nyhedsbrevet. Dato for tilbagemelding er d. 21.11. 

på Ankers mailadresse. Derefter tager styrelsen stilling til tilbagemeldingerne.  

 

6 Erfaringsopsamling og vidensdeling, digitaliseringsudstyr m.m. indledende 

drøftelser. Udsat til næste møde. 

 

7 Eventuelt 

Forslag til efterårets foredrag: Slægtsforskernes bibliotek fortæller rundt om i de 

sønderjyske kommuner om hvad man kan bruge dem til.  

 

8 Næste møde 4. december 2023 kl. 19.30 i Gråsten arkiv.  

 

 

 
 

 

 


